

# ICHNGO FORUM

## INTANGIBLE CULTURAL HERITAGE AND CIVIL SOCIETY

---

### NEWSLETTER N°1

NOVEMBER 2014

***Welcome to this first edition of the ICH NGO FORUM's newsletter***

*ICH NGO FORUM is a platform where communities, organizations, institutions and individuals can share information on safeguarding Intangible Cultural Heritage. The ICH NGO Forum organizes meetings and symposia on shared international challenges in the safeguarding policies and practices of ICH, and is particularly committed to follow the implementation and the evolution of the 2003 Convention. Periodic meetings take place simultaneously with the sessions of the Convention's General Assembly (every two years in June) and of the Intergovernmental Committee.*



***Bienvenue à cette première édition du bulletin du FORUM DES ONG pour le PCI***

*Le Forum des ONG est une plate-forme où les communautés, les organisations, les institutions et les individus peuvent partager des informations sur la sauvegarde du patrimoine culturel immatériel. Le Forum des ONG organise des réunions et des colloques internationaux sur les défis communs au regard des politiques et pratiques de sauvegarde du patrimoine culturel immatériel. Il suit avec un intérêt particulier la mise en œuvre et l'évolution de la Convention UNESCO de 2003. Des réunions périodiques ont lieu lors des sessions de l'Assemblée générale de la Convention (tous les deux ans en juin) et du Comité intergouvernemental.*



(see below for the french text)

Dear Colleagues and friends of the ICH NGO Forum, the [Ninth Intergovernmental Committee Session](#) is approaching (**24-28th November, Paris**).

We hope to welcome many of you on the ICH NGO Forum's annual Symposium (**23rd of November**), on the **daily Meetings** and in the **diverse Working Groups!**

## **SCHEDULE ICH NGO FORUM 9. COM 23-28 November (Paris)**

### **23 November : SYMPOSIUM**

10.30 am-5.15 pm

Which roles and contributions of ICH NGO's in the development of public policies, legislation, safeguarding and sustainable development plans?

The program of the SYMPOSIUM is published on the [NGO Forum website!](#)

### **24-28 November : 9. COM Intergovernmental Committee**

9.30am-1pm and 3pm-7pm daily

([UNESCO - Le Fontenoy](#))

[Click here](#) for the official Agenda of 9. COM

### **24 November : INTRODUCTION for NEWCOMING NGOs**

1 to 2pm ([UNESCO - Le Fontenoy](#) Room IV)

Is it your first time on a Meeting of the UNESCO 2003 Convention?

Please be welcome on this session offering an introduction for newcoming NGO's in the ICH NGO Forum and/or IGC Meetings.

### **25-28 November : plenary MEETINGS**

9 to 10pm daily from 25-28 November

([UNESCO - Le Fontenoy](#) Room IV) - *open for all NGOs present*

Be welcome on the daily **plenary MEETINGS** of the ICH NGO FORUM to exchange questions, ideas, reflections and positions in relation to the IGC meeting

### **24-28 November : WORKING GROUPS**

2 to 3pm ([UNESCO - Le Fontenoy](#) Room IV) - *registration needed*

Several **WORKING GROUPS (WG)** of the ICH NGO FORUM organize meetings during 9. COM. For concerns of efficiency of these thematic workings groups, we kindly ask to register on beforehand with working group coordinators to participate (see below):

- **WG #heritagealive**

#### **Highlights from new articles published at the # heritagealive**

**26 November** ([UNESCO - Le Fontenoy](#) Room IV)

2-3pm

(open for everyone)

#### **Editorial board**

**26 November** ([UNESCO - Le Fontenoy](#) Room IV)

5-7pm

(meeting for members of the editorial board)

Contact email: [Eivind.Falk@handverksinstituttet.no](mailto:Eivind.Falk@handverksinstituttet.no)

- **WG Alternate, lighter ways of sharing safeguarding experiences**

**27 November** ([UNESCO - Le Fontenoy](#) Room IV)

2-3pm

This working group reflects on how NGOs could contribute to develop alternate,

lighter ways of sharing safeguarding experiences in the framework of UNESCO's 2003 Convention. Contact email: [Jorijn@tapisplein.be](mailto:Jorijn@tapisplein.be)

- **WG Structure of the ICH NGO Forum**

**28 November** ([UNESCO - Le Fontenoy](#) Room IV)

2 to 3pm

*This working group focuses on the development of the organizational structure of the ICH NGO Forum. Contact email: [tradi@tradi.info](mailto:tradi@tradi.info)*

- **WG Towards an Inter-American and Carribean Articulation**

**25 November** ([UNESCO - Le Fontenoy](#) Room IV)

2 to 3pm

*This working group aims to develop further cooperation and networking of ICH NGOs for the Inter-American and Carribean region. Interested to participate?*

*Contact email: [antonioarantes@terra.com.br](mailto:antonioarantes@terra.com.br)*

**CALL and invitation FOR CONTRIBUTIONS  
to the SYMPOSIUM by NGOs and/or States Parties**

*It is the purpose of this year's SYMPOSIUM to share experiences of cooperation by NGOs and States Parties representatives.*

*We welcome very much your contributions!*

*Please send us your proposal **before November 15***

*For more information [click here](#)*

**How to prepare for 9. COM as accredited NGO?**

[Click here](#) to find the **vademecum 'How to prepare for 9. COM' as accredited NGOs** in the status of observers at the Intergovernmental Committee. (link to document on website ICH NGO FORUM?)

**9. COM on distance?**

You can't be present in Paris? Don't worry, follow 9. COM on [webcast](#)

(Below some pictures from ICHNGO Forum - copyright UNESCO/Metleb)



Chers collègues et amis du Forum des ONG

Le [Comité intergouvernemental 9. COM approche](#) (du 24 au 28 novembre à Paris).

Nous espérons vous accueillir nombreux lors du symposium annuel du Forum des

ONG (23 novembre), lors des réunions quotidiennes et dans les divers groupes de travail !

## **AGENDA DU FORUM DES ONG 9. COM du 23 au 28 novembre (Paris)**

### **23 novembre de 10h30 à 17h15 : SYMPOSIUM**

Quels sont le rôle et la contribution des ONG dans l'élaboration des politiques publiques, la législation, la sauvegarde et le développement durable dans le champ du PCI?

Le programme du colloque est en ligne sur le [site du Forum des ONG](#).

### **24-28 novembre : Comité intergouvernemental 9. COM**

Tous les jours de 9h30 à 13h et de 15h à 19h ([UNESCO Fontenoy](#))

L'ordre du jour [officiel de 9. COM est en ligne](#).

### **24 novembre : Accueil des nouvelles ONG**

de 13h à 14 heures ([UNESCO Fontenoy](#) Salle IV)

Vous participez pour la première fois à une réunion de la Convention UNESCO de 2003?

Soyez le/la bienvenue à cette session d'introduction pour les nouvelles ONG participant au Forum des ONG et/ou aux réunions du Comité intergouvernemental.

### **Du 25 au 28 novembre: Réunions plénières**

tous les jours de 9h à 10h ([UNESCO Fontenoy](#) Salle IV):

= Ouvertes à toutes les ONG présentes

Soyez les bienvenu(e)s aux **réunions plénières quotidiennes** du Forum des ONG pour échanger questions, idées et réflexions relatives à la réunion du Comité intergouvernemental

### **Groupes de travail**

**du 24 au 28 novembre** de 14h à 15h ([UNESCO Fontenoy](#) Salle IV)

= Sur inscription

Plusieurs groupes de travail (GT) du Forum des ONG organisent des réunions au cours de 9. COM. Pour l'efficacité des travaux, nous vous remercions de bien vouloir vous inscrire au préalable auprès des coordonnateurs de groupes (voir ci-dessous) :

- **GT #heritagealive**

### **Points forts des nouveaux articles publiés sur le patrimoine vivant**

**26 novembre** de 14h à 15h ([UNESCO Fontenoy](#) Salle IV)

= Ouvert à tous

### **Comité de rédaction**

**26 novembre** de 17h à 19h ([UNESCO Fontenoy](#) Salle IV)

= Réunion pour les membres du comité de rédaction

Contact email: [Eivind.Falk@handverksinstituttet.no](mailto:Eivind.Falk@handverksinstituttet.no)

- **GT pour des mécanismes simplifiés de partage d'expériences de sauvegarde**

**27 novembre** de 14h à 15h ([UNESCO Fontenoy](#) Salle IV)

Ce groupe de travail réfléchit à la façon dont les ONG pourraient contribuer à développer autrement et simplement des modes de partage d'expériences de sauvegarde dans le cadre de la convention UNESCO de 2003.

Contact email: [Jorijn@tapisplein.be](mailto:Jorijn@tapisplein.be)

- **GT sur la structuration et le fonctionnement du Forum des ONG**

**28 novembre** de 14h à 15h ([UNESCO Fontenoy](#) Salle IV)



Ce groupe de travail se concentre sur le développement de la structure organisationnelle du Forum des ONG.

Contact email: [tradi@tradi.info](mailto:tradi@tradi.info)

- **GT Vers une articulation inter-américaine et des Caraïbes**

**25 novembre** de 14h à 15h ([UNESCO Fontenoy](#) Salle IV)

Ce groupe de travail a pour objectif de développer davantage la coopération et la mise en réseau des ONG dans le champ du PCI pour la région interaméricaine et des Caraïbes.

Contact email: [antonioarantes@terra.com.br](mailto:antonioarantes@terra.com.br)

### **Invitation et appel à contributions à l'attention des ONG et/ou des États parties pour le symposium du Forum des ONG**

L'objectif de cette édition du symposium est de partager des expériences de coopération entre ONG et représentants d'États Parties. Nous nous réjouissons de vos contributions!

Nous vous remercions d'envoyer votre proposition **avant le 15 novembre**.

[Plus d'informations](#).

### **Comment se préparer à 9. COM en tant qu'ONG accréditée?**

[Cliquez ici](#) pour accéder au vade-mecum « Comment se préparer à 9. COM en tant qu'ONG accréditée avec le statut d'observateur au Comité intergouvernemental ?

### **9. COM à distance?**

Vous ne pouvez pas être présent à Paris?

Vous pourrez suivre 9. COM via [webcast](#).

Les ONG qui ne participent pas à la session 9. COM pourront faire parvenir leurs commentaires et réactions aux documents du Comité intergouvernemental à [ichngoforum@gmail.com](mailto:ichngoforum@gmail.com). Nous allons essayer de les transmettre.

---

### **#HERITAGEALIVE**

**"Safeguarding ICH & Sustainable Development"**, an article by Ananya Bhattacharya (Director of [www.banglanatak.com](http://www.banglanatak.com)) for our [#HeritageAlive](#).

-----  
**"La sauvegarde du PCI et le développement durable"**, un article de Ananya Bhattacharya (Directrice de [www.banglanatak.com](http://www.banglanatak.com)) pour notre dossier [#HeritageAlive](#).



---

### **#HERITAGEALIVE**

**"Bunads and Folk Costumes as wearable knowledge and cultural expression"**, an article by Solveig Torgersen Grønder and Jorid Martinsen (Norwegian Folk Art and Craft

Association) for our [#HeritageAlive](#).

-----  
**"Bunads et costumes traditionnels: savoirs "à porter" et expression culturelle"**, un article de Solveig Torgersen Grinder et Jorid Martinsen (Association pour l'art populaire et l'artisanat norvégiens) pour notre dossier [#HeritageAlive](#).



### **ICH-related research: a working bibliography**

A working bibliography focusing on issues relating broadly to the implementation of the UNESCO Intangible Heritage Convention and related legal instruments, and the safeguarding of intangible heritage at international and national or local levels has recently been published.

It was initiated by Harriet Deacon and Chiara Bortolotto (in the context of the Researchers Forum meeting in Paris in 2012).

The bibliography was further developed also in French and Spanish by [CFPCI-Maison des Cultures du Monde](#), which will continue work on French publications and make the bibliography available on their website.

The bibliography is from now on also available on the ICH NGO Forum's website.

If you have corrections or additions to make that fall into the aforementioned scope of this bibliography, please email [Séverine Cachat](#).

Download the bibliography here: [ICH Bibliography](#)

### **Recherches sur le PCI: bibliographie**

Une bibliographie axée sur les questions relatives à la mise en œuvre générale de la Convention de l'UNESCO pour la sauvegarde du patrimoine immatériel et les instruments juridiques connexes, la sauvegarde du patrimoine immatériel aux niveaux international, national ou local a été récemment éditée. Ce travail a été initié par Harriet Deacon et Chiara Bortolotto dans le cadre de la réunion du Forum des chercheurs sur le PCI à Paris en 2012.

La bibliographie a également été développée en français et en espagnol par le [CFPCI-Maison des Cultures du Monde](#), qui poursuivra ce travail sur les publications en français et mettra en ligne la bibliographie sur son site internet. La bibliographie est également disponible sur le site du Forum des ONG pour le PCI.

Si vous avez des corrections à suggérer ou des propositions d'ajouts qui entrent dans le champ de cette bibliographie, merci d'écrire à [Séverine Cachat](#).

Télécharger la bibliographie ici: [ICH Bibliography](#)





## NEWS

A [selection of pictures](#) from the the 2014 Intangible Cultural Heritage Conference on "Towards Efficient Roles of NGOs for Safeguarding ICH in the Asia-Pacific Region" held in Jeonju, Korea, from 26 to 28 June 2014. The Conference was a great success, attracting **over 150 participants** and provided wonderful intellectual and social interaction for the participants through presentations and in-depth discussions.

-----  
 Une [sélection de photos](#) de la conférence "Vers une action efficace des ONG pour la sauvegarde du PCI dans la région Asie-Pacifique" qui a eu lieu à Jeonju, en Corée, du 26 au 28 juin 2014. La conférence a été un grand succès, attirant **plus de 150 participants** : elle a offert l'opportunité de formidables échanges intellectuels et conviviaux au travers de présentations et de discussions intenses.



United Nations  
 Educational, Scientific and  
 Cultural Organization



Intangible  
 Cultural  
 Heritage

## NEWS FROM UNESCO

### REVIEW LAUNCHED OF NGOS ACCREDITED TO PROVIDE ADVISORY SERVICES TO THE COMMITTEE

The process of review is underway for 97 [non-governmental organizations accredited](#) to provide advisory services to the Intergovernmental Committee for the Safeguarding of the Intangible Cultural Heritage. Every four years following [accreditation of a NGO](#), the Committee reviews the contribution and the commitment of the organization and its relations with it, taking into account the perspective of the NGO concerned (Paragraph 94 of the Operational Directives). The first 97 NGOs to be reviewed were accredited in 2010, during the [third session](#) of the General

## DES NOUVELLES DE L'UNESCO

### LANCEMENT DE L'EXAMEN DES ONG ACCRÉDITÉES POUR FOURNIR DES SERVICES CONSULTATIFS AU COMITÉ

La procédure est en cours pour 97 organisations [non gouvernementales accréditées](#) pour fournir des services consultatifs du Comité intergouvernemental pour la sauvegarde du patrimoine culturel immatériel. Tous les quatre ans, après l'[accréditation d'une ONG](#), le Comité examine la contribution et l'engagement de l'organisation ainsi que ses relations avec lui, en tenant compte de la perspective de l'ONG concernée (paragraphe 94 des Directives opérationnelles). Les 97 premières ONG examinées ont été accrédités en 2010,

Assembly.

[Read more](#)

au cours de la [troisième session](#) de l'Assemblée générale.

[En savoir plus](#)

This email has been sent to [gabriele.desiderio@unpli.info](mailto:gabriele.desiderio@unpli.info), [click here to unsubscribe](#).

